

Short CV

DE

Johannes Müller Gómez ist Doktorand an der Ludwig Maximilians Universität München und der Université de Montréal. Er promoviert im Rahmen einer co-tutelle-Vereinbarung bei Prof. Dr. Berthold Rittberger und Prof. Dr. Frédéric Merand zur Umsetzung von internationalen Abkommen in Mehrebenensystemen. Zudem ist er wissenschaftlicher Mitarbeiter am Jean Monnet Centre Montréal und dem Centre d'études et de recherches internationales Montréal (CÉRIUM).

Er engagiert sich aktuell als Vorstandsmitglied und Programmdirektor der Coelner Monnet Vereinigung für EU-Studien e.v. (COMOS), Co-Präsident des Young Researchers Networks der European Community Studies Association Canada (ECSA-C) und Projektdirektor des Jean Monnet-Projektes DAFEUS.

Von 2014 bis 2017 war er wissenschaftlicher Mitarbeiter am Jean Monnet-Lehrstuhl bzw. ab 2016 am Centrum für Türkei- und EU-Studien (CETEUS) an der Universität zu Köln. Er war unter anderem als Programmdirektor für Politik- und Verwaltungswissenschaften der Türkisch-Deutschen Universität in Istanbul, Manager des Jean Monnet Projektes-SUMMIT und Projektmitarbeiter des Jean Monnet-Exzellenzzentrums HOMER tätig. Zudem war er am CETEUS Beauftragter für Frankreich- und Québec-Fragen.

Seine Forschungsschwerpunkte sind Mehrebenensysteme und Föderalismus, europäische und kanadische Politik, Institutionen der EU, Demokratie- und Legitimitätsfragen sowie Klimapolitik.

Johannes Müller Gómez hat Politikwissenschaft, Lateinamerikastudien und Energiewirtschaft an den Universitäten von Köln, Montréal, Guadalajara und Liège sowie an der Higher School of Economics in Moskau studiert.

EN

Johannes Müller Gómez is a doctoral researcher at the Ludwig Maximilians Universität Munich and the Université de Montréal (co-tutelle). In his PhD project, he analyses the implementation of international agreements in multi-level systems. He further works as a research assistant at the Jean Monnet Centre Montréal and the Montréal Centre for International Studies (CÉRIUM).

From 2014 to 2017, he was a research associate and lecturer at the Jean Monnet chair and the Centre for Turkey and EU Studies (CETEUS). He was the programme director for political science and public administration at the Turkish-German University in Istanbul, manager of the Jean Monnet project SUMMIT and project officer for the Jean Monnet Centre of Excellence HOMER. Furthermore, at CETEUS, he was commissioned for matters regarding France and Québec.

Currently, he is programme director and board member of the Cologne Monnet Association for EU Studies (COMOS), co-president of the Young Researchers Network within the European Community Studies Association Canada (ECSA-C) and director of the Jean Monnet project DAFEUS

In his research, he focusses on the functioning of multi-level systems and federalism, European and Canadian politics, EU institutions, matters of democracy and legitimacy and climate action.

Johannes Müller Gómez studied political science, Latin American studies and energy economics at the universities of Cologne, Montréal, Guadalajara and Liège as well as at the Higher School of Economics in Moscow.